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… alebo o prekvapujúcom klerikálno-heretickom pozadí sporu o sv. prijímanie „na ruku“. 

S epidémiou COVID-19 a s rozhodnutím KBS-ky dočasne povoliť 
/ odporúčiť podávanie sv. prijímania na ruku sa rozhorela na 
sieťach ohromná diskusia. Odporcovia – pasujúci sa do pózy 
jediných „veriacich katolíkov“ – farbisto vysvetľujú, aké strašné to 
je rúhanie a aké hrozné muky Pán Ježiš prežíva, keď sa Ho dotknú 
ruky nie kňaza a ako hroznú bolesť spôsobujú Kristovi všetci tí 
liberálni kňazi, ktorí tak robia a ktorí práve preto určite neveria 
v skutočnú prítomnosť Krista v Eucharistii, inak by to nerobili. Oni 
jediní tomu rozumejú a majú správnu vieru i úctu ku Kristovi – 
a nesmierne ich bolí (v skutočnosti štve), že ani pápež, ani biskupi 
ani Cirkev ako taká sa neriadi ich napomenutiami…  

Možno by ste si teraz povedali, že to je nejaký povrchný spor. Nie 
je. V skutočnosti títo „veriaci katolíci“ útočia na samé základy 
kresťanstva a odmietajú samo Kristovo dielo, Jeho vtelenie 
a vykúpenie i spásu človeka. A hneď vysvetlím. 

O Chráme Starý Zákon píše: „Oponu zavesíš na háčky a za ňu 
postavíš archu zákona! Opona vám bude oddeľovať svätyňu od 
veľsvätyne!“ (Ex 26,33) Za túto oponu smel vstúpiť iba veľkňaz 
a aj to iba za najprísnejších podmienok: „Povedz svojmu bratovi 
Áronovi, že nesmie vstúpiť v ľubovoľnom čase do svätyne za 
oponu, čo je pred zľutovnicou na arche, aby nezomrel; lebo ja sa 
nad zľutovnicou ukazujem v oblaku.“ (Lv 16,2) 

O Ježišovej smrti na kríži Písmo hovorí: „Chrámová opona sa 
roztrhla vo dvoje odvrchu až dospodku.“ (Mk 15,38) Ježišovou 
smrťou sa čosi dramaticky zmenilo. Opona sa roztrhla. Predel 
medzi Veľsvätyňou a zvyškom sveta bol náhle odstránený. Prečo? 
A čo sa zmenilo? 

Odpovedá na to prvý pápež Peter: „Ale vy ste vyvolený rod, 
kráľovské kňazstvo, svätý národ, ľud určený na vlastníctvo.“ (1 Pt 
2,9) Byť kresťanom znamená byť kňazom. Všetci kresťania sú  
kňazmi. Samou mocou krstu, v ktorej sme prijali moc, privilégium 
i zodpovednosť účasti na Kristovi ako na Kňazovi, Prorokovi 
i Kráľovi. Pre nás už viac niet opony. Nič nás už nijako neoddeľuje 
od Boha. „Máme, bratia, smelú dôveru, že vojdeme do Svätyne 
skrze Ježišovu krv,  20 tou novou a živou cestou, ktorú nám otvoril 
cez oponu, to jest cez svoje telo.“ (Hebr 10,19-20) Pavol vysvetľu-
je, že Kristus „prišiel a zvestoval pokoj vám, čo ste boli ďaleko, a 
pokoj tým, čo boli blízko;  18 lebo skrze neho máme obaja v jednom 
Duchu prístup k Otcovi.  19 Teda už nie ste cudzinci ani prišelci, 
ale ste spoluobčania svätých a patríte do Božej rodiny.“ (Ef 2,17- 
19) A to všetko len preto, že sme „boli sme v jednom Duchu 
pokrstení v jedno telo. A všetci sme boli napojení jedným Duchom“ 
(1 Kor 12,13) a preto zakončuje s tým, že „vy ste Kristovo telo a 
jednotlivo ste údy.“ (1 Kor 12,27) Stali sme sa Kristom, ako to 
vysvetľuje aj sv. Augustín novopokrsteným: „Nielenže ste sa stali 
kresťanmi, ale samým Kristom. … Stojte v úžase a radujte sa, stali 
ste sa Kristom!“ V Kristovi – ktorý si vtelením obliekol nás a stal 
sa nami a v krste sme zase my si obliekli Krista a stali sa Kristom – 
sme teda, každý jeden, všetkým tým, čím je Kristus, ako vysvetľu-
je jasne a k veci bl. Izák de Stella: „Veriace a rozumom obdarené 
Kristove údy môžu o sebe pravdivo povedať, že sú tým, čím je on 
sám, aj Božím Synom aj Bohom. Lenže čím je on prirodzenosťou, 
tým sú oni pridružením. Čím je on plnosťou, ony sú účasťou. A 
napokon, čím je boží Syn zrodením, tým sú jeho údy adopciou.“ 
Sme bohmi ako je Kristus Bohom, sme kňazmi a prorokmi 
a kráľmi, ako je Kristus Kňazom, Prorokom a Kráľom, jednoducho 
preto, že sme Ním a On je nami a viac už niet rozdielu, pretože 
„všetko a vo všetkom je Kristus.“ (Kol 3,11) 

Preto aj pri slávení Eucharistie – už to nie je o kňazovi, ktorý ako 

v Starom zákone zastupuje ľud pred Bohom a ako jediný smie do 
Svätyne. Pri slávení Eucharistie všetci sme kňazi – a ten, ktorý bol 
vyvolený Bohom pre služobné kňazstvo len predsedá liturgii. Ale 
nie je to o tom, že on ju koná a ostatní sa prizerajú. Všetci ju 
slávia, všetci ju spoločne konajú, Hlava i Telo Kristovo 
v dokonalej jednote, pretože všetci sú mocou krstu kňazmi Boha 
v Kristovi – a bez tohto kňazstva by ani ono služobné neexistovalo.  

Preto sa aj v Cirkvi všetci bez ostychu dotýkajú Kristovho Tela. 
Ak Ho môžem jesť(!) – potom ako by som sa Ho nemohol 
dotknúť? Veď som v Kristovi a Kristus vo mne, nie pre nejaké 
svoje skutky, ale mocou krstu a Kristovej obety! Ako by sa Kristus 
nemohol dotknúť Krista? Ako by sa Kristus Kňaz vo svojich údoch 
nesmel a nemohol dotknúť obety, ktorú prináša – v každom jed-
nom zo svojich údov, ktoré sú v Ňom a s Ním kňazmi? Sv. Cyril 
Jeruzalemský píše vo 4. storočí o sv. prijímaní: „Keď pristupuješ, 
daj pozor, aby si to nerobil s rukami vystretými a prstami roztiah-
nutými. Miesto toho radšej podlož ľavú ruku ako trón pod pravú, 
ako sa sluší na toho, kto ide prijať Kráľa.“ A to nie je všetko! 
Dokonca hovorí: „Zatiaľ čo vlhkosť [Kristovej Krvi po prijímaní z 
kalicha] je ešte na tvojich perách, dotkni sa jej svojimi rukami 
a pomaž si ňou svoje oči a obočie a ostatné zmysly!“ Cítime z toho 
tú ohromnú radosť z Krista, ktorý je našim Chlebom, našim Lie-
kom, ktorý je náš a my Jeho, radosť, blízkosť a rozkoš kňazského 
ľudu z Obety, ktorú prináša a prijíma na svoje uzdravenie? 

No, klerikalizmus – v Cirkvi nesmierne rozšírený (porov. napr. 

www.inky.sk, úvaha č. 611; bunková katechéza 66/612) – sa 
usiluje toto Kristovo dielo zničiť. Nie, nie sme si všetci rovní. Nie, 
nie sme všetci kráľovské kňazstvo Krista. Nie, nemáme všetci 
v jednom Duchu prístup k Otcovi. Klerikalizmus vyháňa Boží ľud 
zo Svätyne a späť vešia roztrhnutú oponu. Znova kriesi už mŕtve 
levítske kňazstvo, keď sa tvári, že len služobní kňazi sú skutočnými 
kňazmi, len oni smú do Svätyne, len oni sa smú dotýkať Krista, len 
oni zastupujú ľud pred Bohom a len oni prinášajú Eucharistickú 
obetu, zatiaľ čo ľudu prislúcha stáť a dívať sa, resp. „nábožne 
slyšať“ omšu, slávenú kňazom. Záľuba v starom Tridentskom 
obrade, v ktorom kňaz obzvlášť stojí na mieste Krista, ktorý 
v mene ľudu vystupuje k oltáru a podobne ako kedysi Áron prináša 
zmiernu obetu za hriechy ľudu, im mimoriadne vyhovuje. Preto sú 
klerikáli tak zaľúbení do tohto obradu. V ich poňatí opovrhnutia 
hodný novus ordo missae, či NOM, ako ho niekedy až nenávistne 
volajú, v ktorom Boží kňazský ľud je celý zhromaždený okolo 
oltára a spolu s predsedajúcim v Kristovi prináša Kristovu obetu, 
im veru do tohto ich obrazu tuho nesedí. No a predstava, že by sa 
smela ruka obyčajného laika dotknúť Presvätého Kristovho Te-
la…! Strašná a rúhavá predstava! Ak by laikov hneď na mieste 
nepohltila zem (ako kedysi Dátana a Abirona) alebo neskáral Boží 
blesk (nie a nie udrieť…), tak prinajmenšom to spôsobuje Kristovi 
neznesiteľné muky a utrpenie a je to vari to najhroznejšie potupe-
nie, aké existuje – že totiž niekto, koho si Kristus obliekol na seba 
a urobil ho súčasťou svojho Tela a teda sebou samým, sa dotkol 
toho istého Kristovho Tela! Vidíte v tom tú absurditu? 

Spor o to, či prijímanie Kristovho Tela na ruku – v učení Cirkvi 
plne rovnocenné prijímaniu na jazyk – je či nie je v poriadku, je 
tak útokom na čosi úplne iné: na samo Kristovo dielo vykúpenia 
a spásy a zbožštenia človeka v krste. A, v neposlednom rade, 
útokom na toho istého Krista v Tele Cirkvi, hovoriaceho 
a učiaceho v Magistériu Cirkvi, a to zákerne a pod pláštikom 
„predstieranej nábožnosti, poníženosti a prísnosti voči telu; ale nie 
je to nič čestné, iba na ukájanie tela.“ (Kol 2,23) 


